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Siden sidste udgivelse af årbogen har vores forening mistet 
en meget værdifuld medarbejder. Arne Hjelm Nielsen er 
død, og med ham har vi mistet den person, der 
affotograferede, kopierede og arkiverede vore 1200 
fotografier. Uden hans evner og flid var vort arkiv aldrig 
blevet til noget. 

Inden for foreningen, som jo er et selvstændigt og 
uafhængigt foretagende, har vi haft en heftig diskussion 
om, hvor meget vi skal samarbejde med det offentlige, 
som jo via ”Lokalhistorisk Arkiv for Thisted Kommune” 
vil administrere vores samling eller dele deraf. 

Nogle hævder, at hvis vort arkiv overtages af 
kommunen, kan det blive meget svært at holde liv i vor 
forening. Den brede folkelige tilslutning vil forsvinde, og 
arbejdet vil blive overtaget af fagfolk. Andre mener, at 
hvis en kvalificeret historisk forening skal trives, er det  

nødvendigt med en mere fast struktur, end en tilfældig 
foreningsbestyrelse kan magte. Desuden er det ikke let for 
historisk interesserede fra andre egne at få adgang til et 
privat arkiv. 

Vi synes, at vi har fået en rimelig ordning, således at 
det offentlige arkiv registrerer, hvad vi opbevarer, men i 
øvrigt lader os fortsætte som hidtil. 

Interessen for lokalhistorien kommer for en stor del fra 
ønsket om at modvirke de skadelige virkninger af 
centraliseringen. Derfor virker det helt absurd, at man 
stræber efter at centralisere de lokalhistoriske arkiver - 
særlig i en kommune som Thisted med så stor en 
geografisk og folkelig spredning. 

Niels Johansen. 
 
(Kilde: Historisk Årbog for Thy, Mors og V. Hanherred 1981, side 

123-124). 


